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postrehy Z akcie Čistá obec  NAŠA  
FOTOREPORTÁŽ 

K aždoročne v apríli poriada OcÚ akciu „Čistá obec“.  Jej cieľ je po 
šiestich rokoch organizovania známy každému občanovi. Ide 

o to ,aby sa v obci vyčistili verejné 
priestranstvá, zlikvidovali sa niektoré  
divoké skládky odpadu, aby bola obec 
opäť o niečo čistejšia, krajšia, aby sa 
nám všetkým v nej lepšie žilo. Zároveň 
majú  naši občania možnosť preukázať, 
ako environmentálne dozreli a tiež ako 
im na čistote v obci záleží. 
      Aj tento rok sa v dňoch od  7.4.  do 14. 4.  v našej obci vo veľkom 
upratovalo. Kontajnery boli denne naplnené množstvom 
veľkoobjemového komunálneho odpadu, ktorý by sme možno 
neskôr videli na divokej skládke za obcou. A ako obyčajne, 
najskôr všetci  upratovali svoje dvory, pivnice, povaly, garáže  
a až potom sa presunuli na verejné priestranstvá. 
     Po výzve v miestnom rozhlase sa do čistenia v obci 
zapojilo viac občanov a myslíme, že boli aj disciplinovanejší. 
     Najaktívnejší boli opäť naši dôchodcovia, dnes už združení 
v obecnom  Klube dôchodcov . 
V piatok 11.4. vyčistili a upratali 
miestny cintorín, zlikvidovali  
smetisko za bránou cintorína,  okopali 
výsadbu pri kríži a dome smútku, 
pozametali chodníky. Na zveľaďovaní 
uvedených priestranstiev pracovali: 
p.Helena Záhumenská, Marta 
Valovičová, Anna Breneselová, 
Amália Mojtová, Mária Gašparová, 
Štefánia Murgašová, Anna Králová, Marta Lehutová, Irenka 
Murinová, Božena Margetínová, Jozefína Šebová, Eva 
Poprádiová, Klaudia Váhovská, Edita Hrdinová, Marcela 
Vetríková, Viera  Šebová, Norika Drozdová, Marta Halásová, 
Helena Čirková, Štefánia 
Mičková, Helena 
Ondrášiková, Ján Durček, 
Jozef Gažo, Karol 
Slezárik, Ivan Matušík. 
     Žiaci ZŠ so svojimi 
triednymi učiteľmi 
brigádovali vo štvrtok 10. 
4. 2008.  Žiaci 1. až 4. 
ročníka vzorne upratali 
areál školy a ešte si pridali – vyčistili priestory po ľavej i pravej 
strane Vápenického potoka medzi mostami smerom ku kúpeľom. 
Šiestaci a siedmaci vyčistili areál okolo predajne Potraviny 
a reštaurácie Papagáj, ôsmaci a piataci vyzbierali všetky smeti 
a nečistoty okolo Dominovej cesty a deviataci upratali svah od 
ihriska po reštauráciu Papagáj a  priestranstvo pred kostolom. 
      Akcie sa zúčastnil aj výbor OTJ Banka, žiaci a dorastenci, ktorí 

vyhrabali ihrisko a okolie, lakovali lavičky, vykášali burinu na ihrisku 
a okolo ihriska, zbierali polámané  konáre. 

Niektorí občania pracovali aj individuálne, 
a tak chceli dokázať,  ako im na čistote 
v obci záleží. Príkladom pre ostatných 
môže byť pán poslanec Jozef Moravčík, 
ktorý v rámci akcie vyčistil časť 
Vápenického potoka od ulice Krátka až po 
vojenské bytovky. Brigádovali aj 

obyvatelia nájomných bytov a upratali okolie bytovky. 
     Novinkou v akcii bol aj zber nebezpečného a elektronického odpadu, 

ktorý sa uskutočnil  12. 4. v spolupráci 
s firmou PETMAS ONYX. 
     V rámci akcie  mohli občania vyvážať na 
určené miesta do blízkosti kontajnerov aj 
konáre z orezaných stromov. Tie potom 
verejnoprospešní  zamestnanci OcÚ drvili 
a likvidovali. 
     Vždy sa  nájdu aj takí jednotlivci, ktorí 
nerešpektujú pokyny zberu a čistenia. Akciu 
chápu po svojom, len ako zbavenie sa 
starého haraburdia.  Opäť vytvárali okolo 

kontajnerov neporiadok a medzi konáre miešali aj iný odpad. Veľká 
škoda, lebo tak marili úsilie snaživých občanov. O to viac práce mali 

potom verejnoprospešní zamestnanci aj s p. Imrichom 
Vetríkom, ktorí museli dať okolie kontajnerov do 
pôvodného stavu a všetko upratať.  
     Všetkým dôchodcom, žiakom, pedagógom 
i ostatným menovaným i nemenovaným občanom 
obce, ktorí akýmkoľvek spôsobom pomohli pri 
čistení verejných priestranstiev, patrí 
poďakovanie. Poďakovanie za to, že zveľadili 
a skrášlili  obec, zlepšili  v nej životné prostredie. 
     Z pozorovania akcie môžeme konštatovať, že naši 
občania k nej pristupovali zodpovednejšie, dokázali, 
že chcú žiť v kultúrnom prostredí a v čistej obci. 
Väčšina občanov si už uvedomila, že akcia stojí obec 

nemalé finančné prostriedky a treba sa do nej zapojiť tak, aby  bolo 
vidieť aj výsledný efekt. 
    Treba si však uvedomiť, že akciou 
Čistá obec všetko nevyriešime. 
Robme to inak! Zapojme sa po celý 
rok do separovaného zberu! 
Neznečisťujme si obec! Udržujme si 
v nej čistotu a poriadok! Robme to 
jednotne a uvedomele! A tak možno 
o nejaký čas bude naša obec 
prekvitať aj bez organizovania  akcie: 
Čistá obec! Veď v akej obci budeme 

žiť, záleží len od nás samých! Redakcia 

JARNÉ UPRATOVANIE 
V OBCI 
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V dnešnom čísle predstavujeme novovybudované 
Kaderníctvo, ktoré sídli na Pokojnej ulici číslo 
10. Prevádzku kaderníctva otvorila v apríli 2008 
slečna Dagmar Kobelárová. Kaderníctvo  slečny  
Kobelárovej poskytuje kvalitné služby, o ktorých 
sa už mohli  presvedčiť prví zákazníci, ktorí  
ponúkané služby už využili. Pre klientelu pánsku 
a dámsku a vo veľmi peknom a  príjemnom 
prostredí poskytuje nasledovné  činnosti: 
strihanie, česanie, pánske strihy, farbenie, trvalé. 
Počas návštevy sa podáva zdarma občerstvenie 

a pre verných zákazníkov vernostné karty so zľavou a darčekom.    
Kadernícke služby  je možné si objednať osobne alebo na tel. čísle: 
0918 503 553. 

 

€ 
Desatoro pre občana 

3. Niekoľko mesiacov pred zavedením eura a do 
konca roku 2009 sa ceny tovarov a služieb budú 

uvádzať súčasne v slovenských korunách i v eurách. 
Uvádzanie cien všetkých tovarov a služieb súčasne 
v dvoch menách - slovenských korunách a eurách – 
nazývame duálne zobrazovanie. Ceny sa budú v tomto 
období prepočítavať stanoveným konverzným kurzom. 
Napríklad, ak v súčasnosti stojí chlieb 25 Sk, tak počas 
obdobia duálneho zobrazovania pribudne na cenovku 
k tejto cene ďalšia: 0,71 EUR (výmenný kurz 35 SKK/EUR 
uvádzame len ako príklad). 

Prevzaté z internetu Pokračovanie v budúcom čísle.        

Obecný    úrad   Banka 
srdečne  pozýva  

všetkých občanov na 

STAVANIE MÁJA 
Sobotu 30.4.2008 o  18.00 hod. 

pri sv. Vendelínkovi. 

Starosta obce  srdečne pozýva všetky  

matky, babičky a ženy na oslavu 

DŇA MATIEK 
piatok  9.5.2008 o 17 hod.  

v   kultúrnom  dome.         

V programe vystúpenie detí MŠ  
a žiackej dychovej hudby. 

Futbalová prípravka 
 

 Tak ako minulý rok, aj v tomto roku organizuje OTJ Banka 
futbalovú prípravku najmladších žiakov. Do futbalovej prípravky 
pozývame všetkých minuloročných absolventov a to: Petra 
Vnenčáka, Daniela Ludwiga, Danka Kuropku, Štefana Broša, 
Patrika Baďuru, Jarka Jančoviča, Patrika Vdoviaka, Patrika 
Fila, Alexandra Kohúta. Ďalej pozývame všetkých nových 
záujemcov o futbal, ktorí sú narodení v roku 2000 a neskôr.  
 Tréningy budú viesť skúsení tréneri Ing.Miroslav Seman a Milan 
Procházka. 
 Prvé stretnutie záujemcov o futbalovú prípravku spolu s rodičmi 
sa uskutoční na futbalovom štadióne OTJ Banka dňa 6. mája 2008 
o 17,00 hod. 
Povinný výstroj na tréningy : športový úbor, kopačky, futbalová 
lopta. 

Havran otvoril sezónu 
 

Pekné jarné slnečné dni prebudili aj futbalových internacionálov k 
činnosti. Po dlhej zimnej prestávke, ktorá sa na postavách niektorých 
pánov výrazne prejavila, bolo potrebné vykonať vstupné zdravotné 
a kondičné testy. Až na malé výnimky bola komisia s výsledkami 
spokojná. Najmä v testoch na hrúbku podkožného tuku bol suverénom 
Šebo Július, hrúbka na štyri prsty, naviac mu bolo zistené nadmerné 
množstvo kyseliny vínnej v moči...! Vo fernet-testoch dosiahol 
nadpriemerné výsledky Pirino, z toho dôvodu si ho vyžiadal tréner do 
kádra A-mužstva Banky. Po tomto všetkom už nasledoval prvý jarný 
zápas, ktorý odohral Havran na ihrisku Hornej Stredy. Zápas, ktorý mal 
všetky atribúty zápasu internacionálov, skončil výsledkom 3:3 (góly 
Šamik, Nináč, Kopál). Ukázalo sa, že chlapci sú na slušnej kondičnej 
úrovni a pri dodržiavaní taktických pokynov môžu mať ich výkony len 
stúpajúcu tendenciu. Aj po tomto zápase sa ukázalo, akým prínosom pre 
mužstvo dokáže byť skĺbenie skúsenosti starších s rýchlosťou mladých, 
ako to predviedli najmä Milan Gašpar s Jankom Nináčom v niektorých 
pozápasových ťahoch. 
Aj keď nedeľa po zápase bola pre väčšinu hráčov bolestivá, stálo to za to 
a s elánom sa pustíme do ďalšej tvorivej práce… 

D.Gašpar 

ZO ŽIVOTA MOTOKLUBU AHOJ 
 

 Na základe dodržiavania nariadení a príkazov z obecného 
zastupiteľstva o činnosti motoklubu AHOJ Banka ako i usmernenia 
činnosti v motoklube došlo k vzájomnej dohode a porozumeniu, ktorú 
uvítali obe strany. V dôsledku podpory športových klubov bol obecným 
zastupiteľstvom odsúhlasený  finančný príspevok, v ktorom  klub chce 
poďakovať i touto cestou obci a obecnému zastupiteľstvu za kladný  
postoj pri posúdení našej žiadosti o finančný príspevok. Financie 
z rozpočtu obce BANKA vo výške 25 000 Sk budú použité na uhradenie 
časti štartovného pre členov - pretekárov reprezentujúcich motoklub 
AHOJ - a tým aj našu obec v seriáli regionálnych ako aj celoslovenských 
pretekov v motokrose konaných pod záštitou SMF. Je potešiteľné , že už 
v úvodných pretekoch Slovenského pohára SMF v Gbelciach dosiahol 
náš člen Lukáš Marek výborné druhé miesto v najpočetnejšej triede 
Hobby 125. 
 Zároveň chceme poprosiť obyvateľov a návštevníkov obce , ktorí 
majú negatívnu skúsenosť s pohybom terénnych motocyklov po obci, 
aby poskytli akékoľvek informácie vedeniu nášho klubu a tým nám 
napomohli k identifikácii týchto jednotlivcov, ktorí nepatria medzi 
členov nášho klubu. Vyvinieme maximálne úsilie, aby sme jazdcov 
všetkých generácií sústredili do jednej , obcou odsúhlasenej lokality, 
kde sa môže každý nadšenec športovo vyžiť. 
 Ďakujeme za Vašu podporu a veríme, že vzájomným porozumením 
vytvoríme kvalitné životné prostredie pre všetkých obyvateľov našej 
obce.  

MR + Motoklub AHOJ 

P.Marek 
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Dňa 18.04.2008 
2008 o 17.00 
hod. sa 
v zasadačke 
Obecného úradu Banka   uskutočnilo v poradí 11. 
riadne zasadnutie obecného zastupiteľstva obce 
Banka.  
Obecné zastupiteľstvo (OZ) obce Banka 
prerokovalo: 
• stanoviská  spracovateľa ÚPD obce Banka  

Ing. B. Perneckého a Stavebnej komisie pri OZ 
Banka  k návrhom  zmien a doplnkov  ÚPD 
obce Banka, ktoré boli predložené  na 10. 
riadne zasadnutie OZ obce Banka. OZ na 
základe prerokovaných a schválených  
materiálov konštatovalo: 

Časť z  predložených návrhov na zmeny 
a doplnky ÚPD  bola už uplatnená a prerokovaná 
v koncepte riešenia ÚPD obce Banka. Návrhy na  
zmeny a doplnky ÚPD obce Banka, ktoré neboli 
uplatnené a prerokované pri schvaľovaní  ÚPD 
obce Banka,  sú viazané na prístup do uvedených 
navrhovaných lokalít, kde prístupové 
komunikácie, podľa ÚPD obce Banka, musia byť 
vybudované už v čase návrhu a lokality musia byť 
zároveň riešené i podrobnejšou 
územnoplánovacou dokumentáciou (bloky 16, 
26). Vzhľadom na vyššie uvedené sa  OZ obce 
Banka uznieslo, že  návrhy  na zmeny a doplnky 
ÚPD obce Banka bude  prerokovávať potom,  ak 
dôjde k zásadným  zmenám oproti  stavu, keď 
bola  ÚPD obce Banka schválená, (napr. ak dôjde: 
k zásadným zmenám  stanovísk dotknutých 
orgánov štátnej správy, k doplnkom a zmenám 
záväznej dokumentácie ÚPN VÚC Trnava, k 
zabezpečeniu prístupu do navrhovaných lokalít 
a pod.)  a v zákonom stanovenej lehote. 
OZ ďalej prerokovalo: 
• Žiadosť p. Veroniky Valovičovej, Poľná ulica 

12, o zrušenie a vysporiadanie spoluvlastníctva 
k parcele číslo 1422/1 a následný odpredaj 
podielu obce. OZ so zrušením a vysporiadaním 
spoluvlastníctva k p.č. 1422/1 súhlasilo, 
nesúhlasilo s odpredajom podielu obce. 

• Žiadosť p. Antona Mareka, Bananská ulica 40, 
o odpredaj alebo  prenájom časti parcely  číslo 
1422/1 vo vlastníctve obce. OZ s odpredajom 
nesúhlasilo, súhlasilo s prenájmom časti 
parcely. 

• Žiadosť p. 
Sone 
Klimekovej, 
Drotárska ulica 

102, Bratislava,  o odpredaj časti  parcely číslo 
1284/1 o výmere 600m2. OZ s odpredajom 
súhlasilo za cenu 800 Sk/ m². 

• Žiadosť  Ing. Milana Hollého, Hotel Korekt, 
Odborárska ulica 8, o odpredaj  časti pozemku 
o výmere cca. 111 m2    parcely  číslo 1373/3. 
OZ s odpredajom súhlasilo za cenu 1500 Sk/ 
m². 

• Žiadosť Jozefa Drahovského, Topoľčianska 
cesta 35, o odpredaj parcely číslo 137 o výmere 
301m2. OZ s odpredajom nesúhlasilo, nakoľko 
uvedená parcela slúži ako prístupová parcela 
k ďalším dvom pozemkom. 

• Žiadosť  Blue Wave  Development, s.r.o., 
Mierová ulica 83, Bratislava,  o odpredaj  časti 
parcely číslo 1334/4. OZ s odpredajom 
nesúhlasilo, nakoľko sa jedná o prístupovú 
komunikáciu a chodník. 

• Žiadosť o uzatvorenie nájomnej zmluvy, alebo 
odpredaj pozemkov parcelné čísla 1347/3, 
1351, 1352, 1353 firme Bana Thermal, s.r.o., 
Vansovej 2, 811 03 Bratislava. OZ 
s odpredajom nesúhlasilo, súhlasilo 
s dlhodobým prenájmom uvedených parciel. 

OZ schválilo: 
• Zmluvu o službách  na vypracovanie 

projektového návrhu žiadosti o NFP a 
implementáciu projektu „Modernizácia a 
prístavba materskej školy“ s firmou OPEN 
D O O R  IN TER N A TIO N A L,  s . r . o . , 
Vinohradnícka 149/1 927 01 Šaľa. 

• Doplnkové dôchodkové  pripoistenia pre 
zamestnancov obce. 

• Žiadosť Jany Moravčíkovej o vybudovanie 
dopravného značenia na Lyžiarskej ulici. 

 

Výzva 
Obec Banka vyzýva občanov – majiteľov psov, 
ktorí nemajú  psov nahlásených na obecnom 
úrade, aby tak urobili najneskôr do konca mája. 
V opačnom prípade bude OcÚ postupovať 
v zmysle platného „VZN obce Banka 
o podmienkach držania psov“.  

Obecný úrad informuje 
 

POSTOJOVÝ  
DOTAZNÍK 

 

Chcete si otestovať vaše 
environmentálne povedomie? 
Vyberte si vašu odpoveď a 
vyznačte písmenko do bieleho 
políčka. 
 

1. Myslím si, že ľudia v mojom 
okolí sa správajú k životnému 
prostrediu:  
a/ zodpovedne, b/ skôr 
zodpovedne,  
c/ nezodpovedne,  
d/ ľahostajne 
2. V každodennom živote sa 
snažím správať sa k životnému 
prostrediu ohľaduplne:  
a/ vždy, b/ skoro vždy,  
c/ niekedy, d/ nikdy 
3. Keď idem s priateľmi do  
prírody, dodržiavam všeobecne 
platné normy (napr. dbám na 
uhasenie ohňa, nevyhadzujem 
odpadky, ...): 
a/ vždy, b/ skoro vždy,  
c/ niekedy, d/ nikdy 
4. Pri kúpe spotrebného tovaru 
(papier,  obaly,  plastové 
materiály, . . . )  si všímam 
možnosti recyklácie: 
a/ vždy, b/ skoro vždy,  
c/ niekedy, d/ nikdy 
5. Ja sám/sama by som rád/
rada zapojila do činnosti 
niektorého ochranárskeho 
združenia: 
a/ určite áno, b/ skôr áno,  
c/ skôr nie, d/ určite nie 
6. Ja sám/sama by som bol/a 
ochotný/á venovať viac voľného 
času ochrane a tvorbe  
životného prostredia: 
a/ určite áno, b/ skôr áno,  
c/ skôr nie, d/ určite nie 
7. P r i  k ú p e  č i s t i a c i c h 
prostriedkov dám prednosť 
ekologickým výrobkom: 
a/vždy, b/ skoro vždy,  
c/ niekedy, d/ nikdy 
8. Predstavte si, že bývate 
v rodinnom dome so záhradou 
a dostanete výhodnú ponuku na 
stavbu záhradného bazéna. 
Obetujete najkrajšiu časť 
záhrady? 
a/ určite áno, b/ skôr áno,  
c/ skôr nie, d/ určite nie 
9. V mojom okolí sa organizujú 
rôzne aktivity (zber papiera, 
výsadba stromov, triedenie 
odpadu, ekosúťaže, ...): 
a/ často a pravidelne, b/ menej 
pravidelne, c/ nepravidelne, d/ 
nevyvíja sa žiadna aktivita 
10. Dáva vám spoločnosť 
d o s t a t o č n é  v e d o m o s t i 
z environmentálnej oblasti? 
a/ určite áno,  
b/ skôr áno,  
c/ skôr nie,  
d/ určite nie 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vyhodnotenie postojového 
dotazníka 

 

Spočítajte si písmená v odpovediach, a určite,  
ktoré písmeno prevažuje 
 

väčšina odpovedí A:  
máte veľmi silné environmentálne cítenie, 
 

väčšina odpovedí B:  
vaše environmentálne vedomie je na dobrej úrovni 
 

väčšina odpovedí C:  
slabé environmentálne cítenie 
 

väčšina odpovedí D:  
environmentálna tematika vás 
neoslovila Redakcia    

Srdečné blahoželanie 
 

Vážený pán  starosta.  
Pri príležitosti Vášho životného jubilea   

Vám prajeme 
veľa zdravia, lebo je vzácne,  
veľa šťastia, lebo je krásne, 
veľa lásky, lebo jej je málo,  

veľa radosti, aby žiť za to stálo 
a veľa porozumenia medzi občanmi. 

Nech sa  Vám v živote darí. 
 

                   Členovia  obecného Klubu  dôchodcov 

• Matematickej korešpondenčnej 
súťaže MAKS sa z našej školy 
zúčastňuje 16 žiakov 4. až  9. ročníka. Po 
4. kole sú výsledky v rámci Trnavského 
kraja nasledovné: Š. Lúčny, 4.tr., 1. – 4.m., N. Lúčna, 8.tr., 2. – 9.m.,  
M. Červeňanský, 5. tr., 11. – 14.m., F. Julíny, 6.tr., 20.m., F. Kukliš, R. 
Tábi, 9.tr., 25. – 26.m. 
Apríl bol mesiacom bohatým na súťaže a olympiády a pre našu školu 
veľmi úspešným: 
• 1. a 2. 4. sa  v ZŠ Brezová Piešťany uskutočnilo okresné kolo 
pytagoriády, kde Š. Lúčny, 4.tr., získal 1. miesto vo svojej kategórii  a 1. 
miesto aj za kategóriu 5. ročníka. N. Lúčna, 8. tr., získala 2. miesto. 
• 9.4. sa uskutočnilo okresné kolo matematickej olympiády 6. – 8. 
ročníka, na ktorom N. Lúčna vyhrala 1. miesto. Našim úspešným 
matematikom srdečne blahoželáme  a za prípravu ďakujeme pani 
zástupkyni Mgr. Gašparovej a pani 
učiteľke Mgr. Baďurovej. 
• 8.4. sa uskutočnilo v Trnave 
diecézne kolo biblickej olympiády. 
Z našej školy sa ho zúčastnilo družstvo 
v zložení: N. Lúčna, 8.tr., M. 
Jankech, 7.tr. a Š. Lúčny, 4.tr. 
Umiestnili sa opäť na krásnom 1. 
mieste a medzi piatimi najlepšími 
postúpili do výberového kola, ktoré sa uskutočnilo 19.4. opäť v Trnave. 
Pol boda chýbalo nášmu družstvu, aby sa umiestnilo na 1. mieste. 

Skončili v tejto zaujímavej, ale na 
vedomosti veľmi náročnej súťaži ako 
minulý rok na 2. mieste. Ceny našim 
žiakom odovzdával emeritný biskup 

Dominik Tóth. Za prípravu ďakujeme pani katechétke Mgr. Lúčnej. 
• Tento rok sa nám darilo aj v chemickej olympiáde. Na základe 
výsledkov okresných kôl N. Lúčna postúpila do krajského kola v Trnave 
dňa 11.4., kde sa umiestnila na veľmi peknom 19. mieste z tridsiatich 
troch súťažiacich ako úspešná riešiteľka. Za prípravu ďakujeme pani 
učiteľke Mgr. Mosnej. 
• V dňoch 15. a 16. 4. sa uskutočnilo okresné kolo Hollého pamätníka, 
súťaže v prednese poézie a prózy. Našu školu reprezentovali L. 
Komarová, 3.tr., M. Broš, 4.tr., N. Lúčna, 8.tr. Víťazné 2. miesto si vo 
svojej kategórii priniesla S. Martinkovičová, 6.tr. Za prípravu ďakujeme 
pani učiteľke Mgr. Ľuptákovej. 
• Ani naši pedagógovia nezaostávajú a zdokonaľujú sa v práci 
s počítačmi a ich využívaní vo vyučovacom procese. V septembri 
absolvovali priebežné vzdelávanie Využitie IKT vo vyučovacích 
predmetoch. Osvedčenie o absolvovanom priebežnom vzdelávaní dostali 
v tomto mesiaci: Mgr. Baďurová, Mgr. Barančíková, Mgr. Gašparová, 
Mgr. Hrdinová, Mgr. Jánoš, Mgr. Malík, Mgr. Škarková a Mgr. Valková. 
• Vedenie ZŠ s MŠ v Banke oznamuje rodičom, že dňa 2. mája 
2008 (v piatok) z prevádzkových dôvodov nebude  vyučovanie. 
V prípade, že sa prihlási aspoň 12 žiakov, prevádzka školského klubu 
detí pri ZŠ bude zabezpečená (bez stravy).  

ZO ŠKOLSKÝCH LAVÍC 

3. Spracovatelia kovov – 3. časť 
 

 Čím sa v minulosti zaoberali prví 
spracovatelia kovov? Boli to remeselníci, ktorí 
sa venovali získavaniu kovových surovín 
a výrobe kovových predmetov. Robili to buď 
tepelným a mechanickým spracovaním (kováči, 
kovotepci), alebo liatím do foriem (kovolejári). 
Rozšírili počet vtedajších remeselníkov, medzi 
ktorých patrili spracovatelia kameňa, 
kostí, dreva (tesári a kolári) a hliny 
(hrnčiari, keramikári). Samozrejme, 
prevažná časť obyvateľstva boli naďalej 
roľníci a pastieri. 
 Prví spracovatelia kovov sa na našom 
území objavili v eneolite (dobe medenej). 
Okrem predmetov z medi vyrábali aj predmety 
zo zlata (najmä šperky). Na Slovensku sa vtedy 
nachádzalo viacero povrchových ložísk jednak 
rýdzej medi a tiež medenej rudy, ktorá sa 
rozbíjala pomocou kamenných roztĺkačov. 
   Po medenej nasledovala doba bronzová, počas 
ktorej sa kovové predmety vyrábali z bronzu, t.j. 
už pevnejšej zliatiny medi a cínu. Cín sa 
podobne ako zlato získaval ryžovaním. 
    Z bronzu sa vyrábali rôzne predmety, 
najdôležitejšia však bola bronzová sekera, 
používaná v práci, pri love, ale už i v boji. 
Dôležitými nástrojmi boli aj bronzové nože 
a kosáky. Pribudla nová, vzácna a najúčinnejšia 
zbraň – bronzový meč, najbežnejšou krátkou 
zbraňou bola bronzová dýka. 

    Aký bol spoločenský a duchovný život 
ľudí doby bronzovej? 
    Významné životné udalosti, akými boli 
narodenie a smrť človeka, začiatok a ukončenie 
poľnohospodárskych prác, príchod jari a pod., 
boli sprevádzané  kultovými obradmi, počas 
ktorých boli prinášané obete, niekedy i ľudské. 
Rituály sa vykonávali na vyhradených miestach 
v osadách i mimo nich, na pohrebiskách a pod.  

    Vtedajšia spoločnosť sa už delila na 
spoločenské vrstvy. Zo skúmaných pohrebísk 
vyplynulo, že existovali majetkové rozdiely 
medzi obyvateľmi (bohaté a chudobné hroby). 
    Poznatky o duchovnom živote sa získali 
najmä výskumami pohrebísk. Z nich vyplynulo, 
že vtedajší ľudia hlboko verili v posmrtný život. 
Existovali vtedy dve predstavy o posmrtnom 
živote, ktoré sa líšili i rôznymi spôsobmi 
pochovávania. 
    V starej a strednej dobe bronzovej 
prevažovalo pochovávanie ukladaním tela 
mŕtveho do zeme, t.j. kostrové pochovávanie. 
Ľudia si predstavovali, že nebohý bude 
potrebovať svoje telo aj na druhom svete, kde 
bude jeho život pokračovať v nezmenenej 

podobe. Pozostalí mu preto do hrobovej jamy 
ukladali aj potravu a predmety osobnej potreby. 
V prípade pohrebu významnej osoby boli 
niekedy obetovaní i ľudia, ktorí mu mali slúžiť 
aj na druhom svete. 
    V mladej a neskorej dobe bronzovej začalo 
prevažovať pochovávanie spopolnením, t.j. 
spálením tela mŕtveho na hranici. Popol a kosti 
sa dali do urny, ktorá bola uložená do žiarového 

hrobu. Títo ľudia mali inú predstavu 
o druhom svete. Verili, že spálením tela sa 
duša oslobodí od tela. Oheň mal teda 
očistný charakter. V urne býval aj malý 
otvor, aby duša mohla voľne odísť. 
    Pochovávanie spopolnením si osvojil aj 

ľud lužickej kultúry. Jedna z jeho osád sa 
nachádzala aj na území dnešnej Banky, o čom 
svedčí praveké žiarové pohrebisko. Počas 
výstavby cesty z Piešťan do Topoľčian v 30 – 
tych rokoch 20. stor. boli pri miestnom 
pohostinstve (kultúrnom dome) objavené 
žiarové hroby. V roku 1974 sa za pohostinstvom 
ťažila hlina a boli objavené ďalšie nádoby, 
črepy, kosti a bronzové predmety. V rokoch 
1975 a 1986 pracovníci Balneologického múzea 
v Piešťanoch v tejto lokalite vykonali 
archeologické výskumy, pri ktorých boli 
objavené ďalšie žiarové hroby. V amforách, 
ktoré sa používali ako urny, sa nachádzal popol 
a spálené ľudské kosti.                            

HISTÓRIA BANKY  

Ing. Alexander Murín 

      Tento deň si budeme pripomínať nielen 
žiarivým slnkom na oblohe a svietivými žltými 
slniečkami narcisov na 
hrudiach ľudí. Zostane 
nám i dobrý pocit 
z dobrého skutku – 
prejavili sme účasť, pomohli sme pootvoriť 
okienko nádeje tým, ktorí to potrebujú. 
     Deň narcisov sa už pevne vryl do 

povedomia ľudí. I tento rok boli mimoriadne štedrí. Len v Bratislave sa  v tento 
deň vyzbieralo 5 miliónov korún, v Košiciach milión. V Piešťanoch, v priľahlých 

obciach a v školách sa celkovo vyzbieralo 604 757,- Sk.  
     Aj my sa už tradične zapájame do tejto vysoko humánnej akcie. Naši 

deviataci v tento deň prešli obcou a vďaka vám, vážení 
občania, ktorí ste prispeli do zbierky sme vyzbierali 
9 502,- Sk. Ďakujeme za vašu ľudskosť! 
     Minulý rok Liga proti rakovine Piešťany prispela 

Nemocnici A. Wintera finančnou čiastkou 300 000,- Sk na zakúpenie nového 
mamografu a z Ligy proti rakovine Bratislava bola poskytnutá finančná čiastka 
na zakúpenie mamografu 400 000,- Sk. 
 

Obrázok (zľava doprava): R. Tábi, J. Chalás, A. Garec, D. Benuš, F. Kukliš, K. Danková, 
M. Mikešová, J. Minčeff. 

Deň narcisov 


